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Raspenava v obrazech



Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí     7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa       7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i  mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 
13.00 hodin. Protože však pracovníci v těchto dnech absolvují školení, vyřizují záležitosti i mimo budovu 
MěÚ,  nebo  zpracovávají  agendu  nutnou  pro  vydání  rozhodnutí.  Doporučujeme občanům přednostně 
využívat úředních dnů, případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

Dne  15.  11.  2010  proběhlo  dlouho 
očekávané  ustavující  zasedání  zastupitelstva 
města  Raspenava,  kterého  se  účastnilo  všech 
patnáct nově zvolených zastupitelů, kterými jsou: 
Ladislav  Belda  (ODS),  Mgr.  Jaroslav  Černý 
(KSČM), Jaromír Hanzl (ČSSD), Mgr. Petr Chvojka 
(Za obnovu obce), Irena Janáčková (ČSSD), Pavel 
Lžičař  (Za  obnovu  obce),  Mgr.  Jan  Málek  (Za 
obnovu obce), Mgr. Josef Málek (Za obnovu obce), 
Mgr.  Blanka  Novotná  (Za  obnovu  obce),  Hana 
Petříčková  (ČSSD),  MUDr.  Milan  Roček  (ČSSD), 
Boris  Sýkora  (ODS),  Bc.  Ivana  Sýkorová  (ODS), 
Zdeněk  Šmíd  (KSČM)  a  Hana  Vilímová  (KSČM). 
Nejprve zastupitelé  volili  starostu města,  kterým 
se pro období 2010 - 2014 stal opět Pavel Lžičař, 
místostarostou  byl  zvolen  Jaromír  Hanzl.  Rada 
města  je  ve  složení:  Starosta,  místostarosta, 
Ladislav Belda, Irena Janáčková a Hana Vilímová. 
Zastupitelé  dále  schválili  členy  kontrolního 
výboru,  kterými  jsou:  Boris  Sýkora,  Václav 
Prokop,  Ing.  Petr  Verner,  Vladislav  Kobera  a 
předsedou tohoto výboru byl zvolen Mgr. Jaroslav 

Černý.  Předsedkyní  finančního  výboru  se  stala 
Hana Vilímová, která tak bude v příštích čtyřech 
letech  spolupracovat  s Hanou  Kličkovou, 
Jaroslavou Loukotovou, Bc.  Ivanou Sýkorovou a 
Hanou Petříčkovou. Všem nově zvoleným přejeme 
hodně pracovních úspěchů do příštích let.
redakce
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Informace z městského úřadu 

Informace pro občany
Z důvodu čerpání řádné dovolené bude městský úřad ve dnech 

21. a 23. 12. – 31. 12. 2010 

pro veřejnost 

uzavřen. 

Z ustavujícího zasedání zastupitelstva města

Foto Liberecký deník

Foto Liberecký deník



 
 

 
 

Reklama                                           Žádosti   o  zveřejnění
Celá strana - A4            600 Kč         reklamy  nebo  inzerce
Polovina strany – A5    400 Kč          přijímá tajemnice MěÚ
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          osobně nebo prostřed-
Menší plocha                 150 Kč         nictvím telefonu, faxu
                                                           nebo elektronické pošty.
Inzerce                                             Tel.: 482 360 430
Inzerát do 15 slov             50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov                  100 Kč          E-mail: mesto.raspenava@raspenava.cz 

Srpen 2010 Září 2010
Socha Jiří              87 let Kalfeřt Květoslav 88 let
Sršńová Naděžda    80 let Havlová Ludmila 86 let
Vaňous Alexander 80 let Bártová Miloslava 88 let
Harcubová Marie 75 let Lžičařová Hana 87 let
Hesseová Jana         89 let Zrubec Vincenc 80 let
Veselá Zdeňka         91 let Míčková Jana 70 let
Midlochová Marie  88 let Pavlůová Hildegarda 86 let
Sýkorová Vilma      88 let Wildner Horst 70 let

Říjen 2010 Všem jubilantům přejeme
Schiller Miroslav 75 let mnoho zdraví, štěstí
Tabarelliová Dagmar 80 let a osobní spokojenosti
Ženíšková Alžběta 70 let do dalších let.

 
Redakce
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Policie Hejnice

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

V období,  ve  kterém  naši  oblast  nejvíce  poznamenaly  povodně,  došlo  i 
k případům, které s nimi nesouvisely.

Začátkem července došlo v Raspenavě u rybníku Šolcák  k rozbití  bočního 
okna osobního automobilu,  kde následně zatím neznámý pachatel  odcizil  notebook 
Hevlet Pacard, digitální fotoaparát – tzv. zrcadlovku, peněženku s hotovostí a kartami. 
Tímto jednáním vznikla poškozenému škoda ve výši 40.000,- Kč.

V červenci  došlo  v Raspenavě,  přímo  u  hlavní  komunikace,  k vypáčení 
garážových vrat u rodinného domu, kdy neznámý pachatel odcizil  svářecí soupravu. 
Tímto se dopustil přečinu krádeže vloupáním.

V   červenci    se    také    vyskytly    opakované    případy   krádeží  součástek 
z  motorových  vozidel.  Jednalo  se  o  serva  u  značek  Škoda  Fabia.  Po  pachatelích 
pátráme i ve spolupráci s kriminální policií. 

V srpnu  došlo  v Raspenavě  k odcizení  určitého  množství  barevných  kovů 
včetně dalšího příslušenství. Pachatel byl zjištěn a bylo mu sděleno podezření z přečinu 
krádeže, kdy mu hrozí odnětí svobody až na dvě léta.

V září se vloupal pachatel, po vypáčení vstupních dveří, do rekreačního domu 
v Raspenavě  odkud  následně  odcizil  2ks  pánských  trekových  jízdních  kol  značky 
Author, a poté způsobil požár uvedeného domu. Pachatel byl zjištěn.

Všechny tyto události ale zůstaly v zapomnění po katastrofálních povodních. 
Bohužel i ty se staly „příležitostí“ pro krádeže. Jak již jistě víte, i v naší oblasti byli 
zadrženi   tři cizinci při   rabování.   Jejich vyšetřování dále probíhá, všichni   jsou ve 
vazbě. Přestože bychom měli z profesionálního hlediska udržovat názorový odstup k 
jednáním porušujícím zákon,  rádi  bychom uvedli,  že takové krádeže považujeme za 
naprosto nelidské a odporné parazitování na neštěstí druhých a je otázkou, zda pro ně 
vůbec existuje adekvátní trest. 

Stala se ale také událost, jejíž aktéři si zaslouží uznání. Čtyři vojáci prováděli 
záchranné práce v domě, který nebyl již přes půl roku obydlen. Při nich nalezli bezmála 
400.000 Kč. Nález oznámili a odevzdali. Při všem zlém, co povodně přinesly, byl tento 
čin vojáků světlým okamžikem. 

Tímto bych  chtěl    jménem   svým  i  jménem  všech  policistů  oddělení v 
Hejnicích vyjádřit účast všem, kteří byli postiženi povodněmi a poděkování těm, kteří se 
podíleli na odstraňování jejich následků. 

Závěrem  bych  chtěl  všechny  informovat  o  příchodu  nového  vedoucího  na 
zdejší policejní oddělení, a to npor. Pavla Štoka, který nahradil v této funkci kpt. Karla 
Kopeckého, který odešel k lednu 2010 na krajské ředitelství do Liberce.

npor. Bc. Lubomír Kaplan, zástupce vedoucího OOP Hejnice

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Přistěhovali se občané:
Zappe Oskar
Zappeová Irena
Dvořák Milan
Jakl Jakub
Jakl Petr st.
Jakl Petr ml.
Jaklová Iveta
Tučková Eliška
Kopal Josef
Davidová Vanda
Császár Vladimír
Császárová Anna
Frousová Milena
Macek Jiří
Černá Anna
Motyčka Zbyněk
Motyčková Marie
Banyak David
Banyak Filip
Banyaková Alena
Čmelíková Jana
Gregor Ivan
Macková Jana
Svoboda Jiří
Hajná Jana
Hajný Jakub
Jirušová Martina
Tomašáková Monika

Odstěhovali se občané:
Mitáč Martin
Chvátalová Marie
Konývková Bára
Konývková Pavlína
Konývková Sára
Kuzma Josef
Bílá Julie
Hentschelová Věra
Mitáčová Emilie
Večerníková Adéla
Večerníková Eliška
Uhura Alan Maria
Demeter Michal
Vilímová Tereza
Klvač Jan
Jaremová Marie
Balogová Lucie
Rusňák Milan
Rusňák Michal
Rusňák David
Rusňáková Lucie
Poustka Vlastimil
Jelínková Eva
Šinkmajer Ondřej
Koukal Robert

Narodili se:
Dubová Kristýna
Hanková Vanesa

    Rozloučili jsme se se 
zesnulými občany:

Šámal Oldřich
Kima Jozef
Kotalíková Milada
Lžičařová Hana

Jaroslava Kasalová, matrikářka

Společenská 
kronika

Životní jubileum oslavili



Jako  každým  rokem,  vypravili  se  i  letos 
členové  dětského  kroužku  Zálesák  při 
Mysliveckém  sdružení  Zátiší  Raspenava  do 
táborové  základny  SRPDŠ  při  ZŠ  Lesní  Liberec 
v  Kokoříně-Dole.  Letošní  běh se konal ve dnech 
31.července až 14.srpna a byl zaměřen na dobu 
kamennou. Děti se různými hrami a poznávacími 
činnostmi  seznamovaly  s  touto  etapou  lidské 
historie.  Poznávaly  různá  řemesla,  když  si 
vyráběly z odštěpků pazourků zbraně, z hrnčířské 
hlíny  nádoby,  z  kůží  oděvy  a  předměty  denní 
potřeby, z větví, rákosu a kůry stavěly chýše apod. 
Zjistily i náročnost práce prvních zemědělců, když 
si připravovaly políčka, mlely obilí mezi kameny a 
ze získané mouky pekly placky. Velmi zajímavým 
bodem  programu  byla  návštěva  archeologa 
Severočeského  muzea  v  Liberci  PhDr. 
Brestovanského,  který  dětem  velmi  zajímavou 
besedou přiblížil  práci  archeologů.  Přivezl  dětem 

na ukázku různé nálezy, fotografie nalezišť a jejich 
plány.  A  protože  přijel  hned  v  prvních  dnech 
tábora,  byla  jeho návštěva zároveň motivací  pro 
celý táborový program. Kromě toho všeho chodily 
děti na výlety, koupaly se apod.

Samozřejmě,  táborová  činnost  se 
neomezila  jen  na  tuto  celotáborovou  hru.  Děti 
musely  jako  obvykle  pomáhat  při  zajišťování 
chodu celého tábora,  tzn.  připravovat  dříví,  mýt 
nádobí a uklízet, a to nejen své stany, nýbrž i celé 
tábořiště. Přesto se většina dětí s táborem těžko 
loučila  a  jako každoročně leckterému z  nich na 
konci pobytu ukápla i nějaká ta slzička, i když se 
letošní tábor neodehrál v bezstarostné atmosféře, 
protože  mnoho  dětí  mělo  starost  o  domov 
v souvislosti  s povodněmi, které se odehrály právě 
v době pobytu.

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku

1/ Kostel se hřbitovem
2/ Statky 

• hamerský- Luční 699 (Hubert Silný)
• poplužní dvůr-  Frýdlantská 534 (vila 

majitele cihelny) 
• lénní statek v Lužci- Hejnická (Myslivecké 

zátiší) 
• svobodné selské statky- Okružní 274, 

Luhová 1 (opravovaná první usedlost za 
školním statkem), 104 (bývalý statek 
Šťastných), Fučíkova 460 (statek za 
odbočkou k nádraží směrem od Frýdlantu)

• statky, jejichž majitelé byli povinnováni 
robotou nejen vůči vrchnosti, nýbrž i vůči 

           faře- Fučíkova 463 (Holštajn) statky, jejichž 
majitelé měli tažný dobytek- Frýdlantská 
566 (Židů- dnes autoopravna), Hejnická 
302 (Švýcarka), Luhová 4 (bývalý Boháčův 
statek), 203 (bývalý Wildnerův statek, dnes 
obytné domy), 217 (bývalý Křemenův 
statek), V údolí 547 (Dufek), Jabloňová 678 
(Selský dvůr), Frýdlantská 540 (fa. Folda)

3/ Školní budovy
• Fučíkova 430, Hejnická 330, Peklo č. e. 13

4/ Obecní dům - Fučíkova 454
5/ Okresní spořitelna - Fučíkova 490
6/ Další pozoruhodné objekty

• 626 (Dvořákov), 290 (bývalé jesle), 292 
(bývalá MŠ PČP), Hejnická 311 (Bock), 
holubník a bývalá kočárová stodola u 
Průškových, Jedličkárna v Zátiší, 
Frýdlantská 539 (Jaekelova vila) Na 
Kopečku 585 (Jeriova vila), Fučíkova 500 
(Zámeček), 493 (depozitář Severočeského 

muzea), 432 (vila v ústavu soc. péče), 422 
(Smědavská rychta)

7/ Hájenky - Příčná 485, Lesní 599 (Kučera)
8/ Průmyslové podniky 

• Erwin Müller (bývalé PČP), 
• Frýdlantská 541(dnes Šťastný), 
• truhlářství v Lužci (bývalý Interier), 
• Hejnická 385 (dnes velký obytný dům 

proti bývalé Tesle) a 
• bývalá porcelánka naproti, Luční 736, 

Fučíkova 423 (dnes lékárna),  
• cementárna Vršťala, Fučíkova 472 

(Blažek- bývalá fa. Farský), 
• Luhová 103 (mlýn), č.e. 72 (penzion 

Hubert)
9/ Sochy, pomníky, kříže

• sv. Máří Magdaléna v Zátiší, 
• Köhlerův kříž a Makův kříž (na lesní cestě 

            od Jedličkárny na Libereckou ul.), 
• smírčí kříž u „Obecňáku“, 
• Jägerův pomník před školou, 
• pomník Josefa II., Luisin kříž, Deckerova 

památka (na cestě odNetíku k Lužci), 
Památka Marie Gierové a Wildnerův kříž (v 
lese vpravo od  cesty od Netíku na 
Dubinu), Kámen osvobození (u Farské 
louky), Hausmannova smrt a Svobodova 
smrt (Viničná), Wildnerova boží muka 
(Luční)

Mgr. Jaroslav Černý

                                       

Raspenavský zpravodaj 4/2010 4

Seznam raspenavských památek

Zálesáci v Kokořínském dole 2010



 Společnými  silami  všichni  pracovníci  aktuálně 
pomáhali,  kde  bylo  třeba od prvního  dne  povodní. 
První  týden  od  povodní  všichni  pracovníci  zůstali 
doma na placeném volnu. Bylo na jejich rozhodnutí, 
zda pomůžou své rodině,  svým příbuzným, kterým 
voda  napáchala  škody,  nebo  přímo  obci,  ve  které 
bydlí. Provoz centra byl uzavřen pro veřejnost do 20. 
8.  2010.  Druhý  týden  bylo  nabídnuto  všem 
pracovníkům  možnost  čerpat  neplacené  volno,  či 
dovolenou.   Centrum Mateřídouška o. s. od prvního 
dne  využila  v maximálně  možné  míře  své  webové 
stránky  pro  informace  ohledně  povodní.  Předávání 
kontaktů vedením obcí jako tábory pro děti zdarma, 

různorodá pomoc za strany jiných organizací,  osob 
apod. byla na denním pořádku.
Pracovnice  organizace  byly  uvolněné  do  terénu, 
k humanitární  pomoci  v hasičské  zbrojnici 
v Raspenavě  a  mohly  tak  uplatnit  své  nabité 
zkušenosti z Mateřídoušky.

Setkali  jsme  v průběhu  posledních  týdnů 
s obdivuhodnou  solidaritou  lidí,  s chutí  a  vůlí 
pomoci  v nejširším  možném  rozsahu,  ale  také 
s vypočítavostí, sobectvím a pomluvami. Tak jak píše 
sám život, v nás zůstávají uchovány všechny dobré i 
špatné zážitky.

Pavlína Bartošová, předsedkyně sdružení

Život jde ale dál a my se musíme k situaci vzniklé 
povodněmi  postavit  čelem.  Plánujeme  pro  rodiče 
s dětmi,  pro  partnerské  páry,  pro  těhotné  ženy  a 
další cílové skupiny mnoho zajímavých programů a 
akcí.  Jedná  se  o  pravidelné  programy  Školička, 
Mamaklub,  Aktivní  mateřství,  Partnerství,  Klub 
zdraví, Šikulky, Zpívánky, Minihoppík, Klub dvojčat, 
Solná  Jeskyně,  Plavání  a  saunování,  Poradny  a 
Setkávání dobrovolníků.

Z mimořádných  akcí  v nejbližší  době  bych 
ráda jmenovala kreativní dílnu u kostela v Hejnicích 
v rámci  Jizerské  noty,  Martinský  průvod,  divadlo, 
pobyty a Vánoční strom pořádaný v MCDO Hejnice.

Kompletní nabídku najdete vždy aktuálně na 

webových stránkách www.materidouska.info
nebo ve vývěsce u lékárny v Hejnicích.

Snažme  se  zpestřit  si  těžké  období  a 
nezapomínat  investovat  čas  do  rodiny  a  chvíle 
strávené  v okruhu  přátel.  Mateřídouška  je  tu  pro 
vás!

Ještě  jednou děkujeme  všem,  kteří  volali  a 
dotazovali  se,  zda  mateřské  centrum  zasáhly 
povodně. 
 
Pavla Petrnoušková, vedoucí centra

Krajský úřad Libereckého kraje,  Povodí Labe, 
a.s,  Policie  České republiky a  Krajská správa 
silnic  Libereckého kraje  rozhodly  o  uzavření 
provozu na silnici II/290  Souš – Smědava. 
„Na základě informace meteorologů a předpovědi 
počasí bylo letos rozhodnuto uzavřít silnici kolem 
Souše  ve  středu  24.  listopadu  od  0,00  hodin,“ 
sdělil  Jaroslav Svoboda,odborný zaměstnanec na 
úseku vodního hospodářství KÚ LK.

„Naplnily se podmínky stále platného rozhodnutí o 
ochranném pásmu vodního zdroje Souš, vydaného 
Okresním úřadem v Jablonci nad Nisou dne 3. 11. 
1999 pro uzavření silnice II/290 Souš-Smědava,“ 
doplnil  mluvčí  LK  Jiří  Langer  s tím,  že  o 
znovuzprovoznění   budou  obce  a  občané  včas 
informováni.

Silnice byla vloni uzavřena o půlnoci z 16. října na 
17. října v souvislosti se sněhovou kalamitou, kdy 
na  silnici  napadlo  65  cm  sněhu.  Dočasně 
znovuotevřena  byla  27.  listopadu  a  definitivně 
uzavřena 7. prosince 2009. Silnice pak byla znovu 

otevřena 25. 4. 2010. 

V roce  2008  byla  silnice  uzavřena  18.  11.  a 
otevřena 29. 4. 2009, v roce 2007 se zavíralo již 
23. října a otevíralo  1. května 2008. 
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Mateřídouška aktuálně 

Povodně nás nezasáhly přímo v centru Mateřídouška, nicméně 
se nás velmi dotkly! 

Silnice Souš – Smědava 



Jako  každý  rok  i  letos  se  pro  děti  konala 
v České  Besedě  Vánoční  nadílka.  Letos  v rámci 
projektu „Budování přátelských vztahů mezi dětmi a 
mládeží  příhraničních  států“  ,  který  je 
spolufinancován z Evropského fondu pro regionální 
rozvoj  prostřednictvím  Euroregionu  NISA  a 
Evropské  unie  „Překračujeme  hranice“  .   Letos  se 
přišlo  podívat  na  101  rodičů  se  126  dětmi. 
Samozřejmě nechyběl ani Mikuláš s andělem a dva 
hrůzostrašní  čerti.  Bohužel  se  letos  nekonaly 
dílničky,  protože  v malém  sále  je  provizorně 

umístěna  jídelna  a  herna  pro 
děti z mateřské školy. Doufáme, 
že  Vánoční  nadílka  přispěla, 
alespoň  trochu,  k navození 
příjemné vánoční nálady.

R. Čapková

Do Raspenavy přijeli v rámci pomoci po 
povodni mladí lidé z CB Šeberov – Praha. Pomáhali 
několika rodinám a při této příležitosti jsem se s nimi 
seznámil i já. 

Při  této  pomoci  jsme  se  společně  bavili  o 
zaměstnání,  zájmech  a  práci  s  dětmi.  Po  týdnu 
přišla  nabídka  o  spolupráci  a  pomoci  mladým 
řezbářům, kteří přišli o atelier a galerii Šance. 
Mladí  řezbáři  z  Raspenavy  přijali  pozvání  na 
charitativní  akci  na  sobotu  23.10.  a  připravili  pro 
tuto  příležitost  výtvarné  dílny:  výrobu  misek, 
panenek,  vařeček,  práci  s  přírodním materiálem – 
obrázky,  obrázky  vytvořené  zatlučenými  hřebíky, 
malbu keramiky a smaltování – bižuterie.
Dílna  se  v Šeberově  setkala  s velkým  úspěchem, 
přišly  děti i s rodiči a se zájmem tvořili svá dílka pod 
vedením mladých řezbářů.  Pěkné přijetí a příjemné 
prostředí vytvořilo hezké zázemí pro tvorbu, kde se 
naši  žáci  dobře  uvedli  jako  „lektoři“  jednotlivých 
dílen.  Patří  jim  velké  poděkování,  za  reprezentaci 
naší školy i našeho města.  

V CB Šeberov jsme byli ubytováni a bylo pro 
nás připraveno i  stravování.   Odpolední  procházka 
Šeberovem, seznámení s obcí,  krásný večerní výlet s 
průvodkyní  po  Královské  cestě  Prahou  a  návštěva 
Hradčan i koncert středověké hudby T. Najbrta  byly 
nám všem odměnou za vynaložené úsilí. 

Výtěžek z této prodejní akce, spolu se sbírkou 
při  benefičním  koncertu  Tomáše  Najbrta  pro 
záplavou  postiženou  Raspenavu  byl  věnován 
řezbářskému kroužku. Tyto peníze budou použity na 
obnovu dílny a nákup vybavení. 

Ničivá povodeň sice zničila  ateliér i dílnu, ale 
přinesla nám nové přátele. Díky ní si mohli naši žáci 
osobně  uvědomit  co  znamená  slovo  solidarita. 
Seznámili  jsme  se  s  vzácnými  lidmi,  kterým  není 
lhostejné  lidské  utrpení  a  to  nejen  v povodni 
postižené Raspenavě.  

Za řezbářský kroužek M. Šimek
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Klub českých turistů

P O Z V Á N K A
 Klub českých turistů Raspenava zve všechny příznivce turistiky na Novoroční 

výlet, 

který se uskuteční dne 

1. 1. 2011. 

Sraz všech účastníků na mostě u benzínové čerpací stanice v Raspenavě v 

11.00 hodin.  Výlet trvá asi 3 hodiny dle počasí. 

Zve výbor KČT 

Vánoční nadílka

Solidarita



Bleskové povodně srpen 2010 - Raspenava
Dobrý den,

obracím se na Vás s  prosbou prostřednictvím 
Vaší televize o zveřejněni pochvaly všem, kteří nezištně 
pomáhali při likvidaci škod způsobené při záplavách v 
našem městě Raspenava.

Především  bych  chtěla  poděkovat  starostovi 
města  p.  Pavlu  Lžičařovi,  který  v  prvnich  dnech  po 
záplavách musel čelit četným kritikám občanů, každý z 
nich viděl jen svůj problém jako prioritní. Jeho pracovní 
nasazeni však bylo neskutečné. Jen najít ubytováni pro 
lidi bez přístřeší v 80% zatopeném městě stojí za velkou 
pochvalu.

Poděkování patří  i  pracovnímu týmu MÚ, kteří 
ač sami zasaženi povodni pomáhali radou i
dobrým slovem.

Chtěla  bych  poděkovat  hasičům,  kteří 
neskutečně dřeli, ale i vojákům, zdravotníkům v terénu 
i  ve  Frýdlantské  nemocnici  a  Policii.  Všem,  kteří 
pomáhali  při  rozvozu balené pitné vody, hygienických 
potřeb a nářadí. 

Těm,  kteří  darovali  oblečeni,  obuv,  ručníky, 
ložni prádlo hračky i jídlo. Těm, kteří se starali o stravu 
dobrovolníků.

Společnosti  ADRA  a  ČLOVĚKU  V  TÍSNI,  kde 
nezištně  pracovali  převážně  mladí  lidé.  Nám  ze 
společnosti ADRA pomáhal p.  Zdeněk Lipseit  za 4 dny 
pořezal  na  cirkulárce  dobře  půl  vagonu  naplaveného 
dřeva a to nepřeháním! 

Dále u nás pracovali z ADRY Robert Janu a jeho 
kamarád  Marek,  bohužel jsem si nezapamatovala jeho 
příjmení. Odstranili nám povodni poškozenou dlažbu a 

betonovou podlahu a to vše jen za kávu a poděkováni.
Dík patří i p.  Mgr.  Jakubovi Cenkovi  z Jižních 

Čech, pa.  Katce Vaňkové z Prahy , architektce  Katce  a 
její kamarádce z Prahy, bohužel neznám jejich příjmení, 
obě  byly  ze  společnosti  ČLOVĚK  V  TÍSNI.  P.  Josefu 
Blažkovi (bývalý soused z dětství). Rodině Dr. Horst Lux 
z Kein Wanzleben, přispěli nábytkem i finančně. Rodině 
Huberta  Schwertnera  z  Ebersbachu  poskytli  pomoc 
finanční  i  oblečení.  Paní  Ritě  Schwertner  z Berlína za 
finanční  pomoc.  Paní  Erice  Preis  z  Fuldy  za  finanční 
podporu. Manželům  Michalu  a  Ireně Bůžků  z Adlisvilu 
ve Švýcarsku za fyzickou i finanční pomoc.

Poděkování  zaslouží  i  naše  děti,  kteří  nám 
pomáhali 14 dnů do úmoru vyčistit náš velký pozemek 
od bahna,  písku a kamenů.  Zvlášť  Marku Adamírovi, 
který ač 11-tiletý, pracoval jako dospělý.

V neposlední řadě také musím poděkovat firmě 
PUTZTEUFEL z Jablonce nad Nisou za
vydezinfikování domu a úplného vyčištění od bahna.

Poděkování  náleží  i  všem  bezejmenným 
pomocníkům, kteří v plném pracovním nasazení
pomáhali  sousedům,  dík  patří  i  Vietnamcům  z 
Technické  univerzity  v  Liberci.  Všichni  odvedli 
neskutečný kus práce.

Mluví-li  se  o  špatné  mládeži,  pak  musím 
konstatovat, že máme i hodné a pracovité děti, ty však 
bohužel  není  vidět  a  nikdo o  nich nemluví  a  nepíše. 
Ještě  to  v  té  naší  zemičce  není  tak  špatné,  protože 
hodných lidí je přeci jen ještě dost.
Děkuje, 
Sieglinde Vaňousová 73 let
Alexander Vaňous 80 let

V pondělí 25. října 2010 se všechny ročníky I. stupně zúčastnily 
I. ročníku Drakiády. Děti si přinesly vlastnoručně vyrobené i koupené 
draky všech možných velikostí i tvarů. Žáci z 5. třídy vytvořili s 
týdenním předstihem zajímavé plakátky, které byly umístěny v každé 
třídě.

Za příznivého 
počasí, bez deště 
a bohužel i bez 
větru, jsme 
všichni vyrazili 
na stráň za 
panelovými
domy. Vítr 
chyběl, ale 
nadšení nikoliv. 
Děti se rozběhly 
po stráni a na 
nebi se objevili 
první draci. 
Nejlépe létali 
draci, které 
dětem pomohli 

vyrobit rodiče. V hodnocení draků pomáhali i žáci prvních tříd, kteří po 
celou dobu přihlíželi a fandili svým kamarádům.

Na všechny děti čekala sladká odměna v podobě perníkového dráčka vyrobeného paní Kockovou.
Všichni se už těšíme na II. ročník Drakiády.

P. S.: Není umění pouštět draka za větru, ale v bezvětří.
Dana Málková, učitelka
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Drakiáda

Dopis do TV NOVA od manželů Vaňousových



Přípravy  na  novou  soutěžní  sezonu 
raspenavských házenkářů velmi silně ovlivnily ničivé 
povodně, které v měsíci srpnu zasáhly naše město. 
Házenkářskému areálu se záplavy přece jen o malý 
kousek vyhnuly, ale hodně postižena však byla celá 
řada členů oddílu  a jejich rodin.  Místo  tréninků a 
účasti  na  přípravných  turnajích  se  tak  členové 
oddílu zapojili do odstraňování škod, které povodeň 
způsobila.      Do mistrovských soutěží tak především 
družstva  mužů  vstoupila  prakticky  bez  jediného 
tréninku.  To  mělo  velmi  nepříznivý  vliv  na  výkony 
především  našeho  prvního  družstva,  které  je 
účastníkem 2.  ligy.  Tréninkové  manko se  projevilo 
hlavně  ke konci podzimní části soutěže, kdy hráčům 
docházely jak fyzické, tak psychické síly. Výsledkem 
proto je poslední místo a zisk pouhých 4 bodů za 1 
vítězství a dvě remízy. Pevně věříme, že dobrá zimní 
příprava  družstvo  dobře  nastartuje  a  připraví  na 
jarní  část,  kdy  se  bude  rozhodovat  o  tom,  zda  se 
naše družstvo v této soutěži udrží. 

Poněkud  lépe  si  vede  v oblastním  přeboru 
naše mužská rezerva, která je po podzimní části na 
pěkném druhém místě se stejným bodovým ziskem 
jako  podzimní  vítěz  družstvo  Klášterce.  Zde  je 
předpoklad  toho,  že  se  družstvo  v jarní  části  ještě 
popere   o  celkové   první  místo,  což  by  ze  všeho 

nejvíce  vyhovovalo  našemu prvnímu družstvu  a  to 
hlavně v případě, že by se mu nepodařilo udržet  ve 
II.lize. Zajímavá situace nastala v oblastním přeboru 
žen. Zde jsou v soutěži zatím pouze dvě družstva a to 
Raspenava  a  Most.  Naše  družstvo  na  podzim 
s Mostem dvakrát prohrálo.

Po delší době přihlásil náš oddíl do soutěže 
družstvo dorostenců. Společně s několika půjčenými 
hráči z Hejnic, kteří jsou u nás na hostování, se nám 
podařilo  sestavit  perspektivní  družstvo,  které je  po 
podzimní  části  zatím  na  čtvrté  příčce  ze  šesti 
účastníků.  V jarní  části  sezony  má  toto  družstvo 
ještě  velkou  šanci  na  získání  třetího  místa. 

Posledním  našim  družstvem  v mistrovské 
soutěži oblastního přeboru jsou starší žákyně. To je 
po  podzimní  části,  jenž  tvořily  čtyři  mistrovské 
turnaje, zatím na 5. místě ze 7 účastníků.               

Všechna  družstva  měla  menší  tréninkovou 
pauzu,  která  byla  zapříčiněná  opravou  topení  ve 
sportovní hale.                                   

Ukončení  sezony  měli  členové  oddílu 
v sobotu 27. 11. v Mysliveckém zátiší, kde byla čeká 
výroční schůze spojená s taneční zábavou.

Vladislav Kobera,  jednatel oddílu

V průběhu projektu bylo zjištěno po realizaci 
preventivních  programů  v  Mateřských  školkách  a 
Mateřském centru, že hlavním problémem špatných 
návyků  u  dětí  je  nedostatečná  informovanost  a 
důslednost  rodičů  v oblasti  dentální  hygieny. 
Koncem roku 2009 jsem se proto sešla s Ing. Editou 
Ryšlavou, PhD. GABA International.  Společně jsme 
projednali  možnou spolupráci  na  celorepublikovém 
projektu.  V červnu  2010  byl  projekt  připraven  a 
mohl být zahájen. Projekt probíhá na dvou úrovních. 
Jednou z úrovní je vyškolení pracovnic v mateřských 
 a rodinných centrech. Jedná se o přibližně dvacet 
mateřských  center  z celé  ČR.  V každém  kraji  jsou 
dvě  centra,  kde  jsou vyškoleny zdarma pracovnice 
v oblasti  orálního  zdraví  odborníky  a  lékaři  ze 
stomatologických klinik ČR.  

Jednotlivá  centra, tak  mohou  preventivní 
programy  realizovat  v místě  působení  podle  zájmu 
rodičů.  Pro  rodiče  jsou  zajištěny  nejen  cenné 
informace  dané  oblasti,  ale  i  dentální  výrobky 
zdarma.  Druhou  úrovní  jsou  již  zmiňované 
preventivní programy, s jejichž pomocí se nám daří 
zavést  preventivní  a  zdravotně  podpůrný  program 
v mateřských centrech ČR pro těhotné ženy, rodiče a 
děti.  Cílem  preventivních  programů  je  zlepšení  a 
fixace  správných  orálně  hygienických  návyků. 
Dosáhnout  tak  vědomostí  odpovídajících  věku  o 
zubním  kazu  a  možnostech  jeho  prevence  a  tím 

přispět  ke  snížení  kazivosti  dočasného  chrupu. 
Plošně tak realizovat jednoduchý a účinný program 
podpory orálního zdraví především u dětí ve věku od 
1 měsíce do 6 let. Navazující projekt, který Centrum 
Mateřídouška o.s. realizuje pouze v Libereckém kraji, 
se jmenuje  „Zdravé zoubky v mateřských centrech “. 
Projekt  podpořil  Krajský  úřad  Libereckého  kraje 
odbor zdravotnictví finanční částkou 18.000 Kč. Bez 
významné  podpory  bychom  projekt  realizovat 
nemohli, a proto si podpory velice vážíme. 

Pavlína Bartošová, předsedkyně sdružení 
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Zprávy z oddílu národní házené

Projekt „Zdravý úsměv v mateřských centrech“ navazuje na 
pilotní projekt Centra Mateřídouška o. s. z roku 2009.



PEREX:
V osudný  den  7.  srpna  mířili  dobrovolní 

hasiči  z  německého  Wildenbruchu  zrovna  na 
soutěž  za  kamarády  do  Raspenavy.  Už  sem ale 
nedojeli. Zastavila je velká voda.

Raspenava - Velký svátek zažily v sobotu 
děti z Raspenavy, kterým srpnová povodeň smetla 
z povrchu zemského jejich mateřskou školku. Na 
nové hračky vybrali mezi sebou peníze a přivezli je 
Němci ze zpřátelené obce Wildenbruch.

Němci se totiž do zdecimované Raspenavy 
přijeli  podívat  čtrnáct  dní  po  katastrofě.  Když 
viděli tu spoušť, nezaváhali a ve své obci vyhlásili 
sbírku na hračky pro děti z mateřské školky, která 
padla za oběť srpnové povodni. V sobotu předali 
hračky dětem v České Besedě, kde školka zatím 
provizorně sídlí.
Podařilo se jim vybrat 100 tisíc

"Známe se  s  hasiči  z  Wildenbruchu léta, 
pravidelně  se  scházíme,  pořádáme  soutěže.  Po 
povodni chtěli nějak pomoci, tak vyhlásili u nich 
sbírku na hračky pro naše děti.  Podařilo  se jim 
vybrat  v  přepočtu  zhruba  100  tisíc  korun," 
upřesnil  místostarosta  Raspenavy  a  současně 
velitel  zdejšího  sboru  dobrovolných  hasičů 
Jaromír Hanzl s tím, že hasiči z Wildenbruchu se 
s  raspenavskými  předem  radili,  komu  jejich 
pomoc zamířit.

"Každá  pomoc  je  pro  nás  dobrá," 
pochvaloval  si  starosta  Raspenavy  Pavel  Lžičař. 
"Naše  školka zatím sídlí  v  provizoriu.  Netušíme, 
kdy  se  nám  pro  děti  podaří  postavit  novou 
budovu," dodal.
Na novou školku město nemá

Nová školka, jak upřesnil starosta, by měla 
vyrůst  také  u  řeky,  jen  o  něco  výš,  aby  k  ní 
nedosáhla  ani  ona  tisíciletá  velká  voda,  která 
přišla v létě.

"Stavba budovy, včetně zařízení, přijde na 
80 milionů korun. Na to město nemá a mít nikdy 
nebude.  Žádáme  o  dotaci  ministerstvo  školství. 
Pokud by všechno šlo hladce, pak bychom mohli 
už na jaře začít stavět a po letních prázdninách by 
se mohly děti do nové školky začít stěhovat," řekl 
starosta.

Plyšová  zvířátka,  autíčka,  tříkolky, 
panenky,  stavebnice  a  čokoládové  figurky,  které 
Němci  přivezli,  potěšily  zatím  jen  několik  dětí. 
V  sobotu  je  ostatně  mateřská  školka  zavřená, 
proto bylo v Besedě víc dospělých a hemžilo se to 
tu  hlavně  vyleštěnými  hasičskými  uniformami.

"Hračky se mi líbí.  Jezdila jsem třeba na 
traktoru. Ale škoda, že nám nedali živého pejska," 
posteskla  si  tříletá  Markétka  Chocholoušová, 
která patřila k několika šťastlivcům, jež si všechny 
hračky ihned vyzkoušeli.

Dobrovolní hasiči z Wildenbruchu vyhlásili 
sbírku pro Raspenavu i v okolních obcích. Otiskli 
také  článek  o  tom,  co  se  v  Raspenavě  stalo, 
v  místních  novinách.  Proto  se  jim  nakonec 
podařilo vybrat tolik peněz.

"Zjistili jsme, co se tady stalo. Místní hasiči 
jsou  našimi  kamarády,  proto  jsme  sbírku 
vyhlásili. Chtěli jsme nějak pomoci. Na hračky se 
u nás skládali snad skoro všichni," poznamenala 
za německé hasiče Petra Boc.(mi)

článek z Libereckého deníku z 22. 11. 2010

Vážení čtenáři, uživatelé a návštěvníci knihovny,
během  prvního  čtvrtletí  roku  2011  bude 

knihovna otevřena v náhradní prostorách a to v budově 
Městského úřadu v bývalé zasedací síni.

Žádám  ty  z  vás,  kteří  máte  půjčené  knihy 
z  knihovny,  aby  jste  je  po  znovuotevření  knihovny, 
pokud  je  to  možné,  průběžně  vraceli.  S  ohledem  na 
situaci, která ve městě vznikla, Rada města 

odsouhlasila prominutí sankčních poplatků a bezplatně 
prodloužení čtenářských průkazů o 6 měsíců.

Knihovna  bude  otevřena  každý  den,  s  delší 
výpůjční  dobou  v  pondělí  a  ve  středu.  Sledujte 
informace  na  MěÚ  a  webových  stránkách  města  i 
knihovny.

Radka Čapková, knihovnice
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Z knihovny



Nadace Renáty a Petra Kellnerových,  The  KELLNER FAMILY Foundation věnovala obcím Frýdlant, 
Chrastava, Raspenava a Hejnice na odstranění následků povodní 9 miliónů korun. Nejbohatší muž Česka 
rychle zareagoval na ničivé povodňové běsnění a připomněl, že je původem z Liberecka a že jeho kraj je mu 
stále blízký.

Frýdlant a Hejnice získaný dar využijí k doplnění hasičské techniky, Raspenava a Chrastava zase 
investují do komunikací k lidským příbytkům.

Je jisté, že peníze by se daly využít i v dalších sektorech, ale aby se lidé opět mohli vidět, děti chodit do škol 
a lidé do práce a cesta do obcí a přes ně netrvala kvůli objížďkám neúnosně dlouho, je jisté, že finance do cest a 
komunikací jsou smysluplné.

Stejně tak jsou zdůvodnitelné finance do vybavení hasičských sborů – bez hasičů by totiž tato povodeň 
přinesla  vyšší  počet  obětí  na  životech  i  škod na privátním a  obecním majetku.  Pozitivní  na této  zprávě je 
především to, že peníze avizované Nadací Renáty a Petra Kellnerových již mají všechny 4 obce na svých 
účtech, smlouvy mezi dárcem a obdarovaným jsou podepsané a finance již mohou být využity ke svému 
účelu. „Kdo rychle dává, dvakrát dává a tady se to osvědčilo stoprocentně,“ říká starosta Frýdlantu Dan Ramzer.  
Konkrétní částka 9 miliónů korun byla rozdělena dárcem následovně – obce Frýdlant a Chrastava po 3 
miliónech, Raspenava získala 2 milióny a Hejnice milión korun.

Objem vynaložených  finančních  prostředků na  nejnutnější  záchranářské  a  likvidační  práce  ještě  není 
přesně znám, ale vysoko přesáhne v těchto čtyřech obcích stovku miliónů.  „Pokud by se ale do práce nezapojili  
dobrovolníci, všichni bychom ze svých rozpočtů museli vynakládat nesrovnatelně více peněz. Nehledě na skutečnost,  
že osudy lidí by se vyvíjely úplně jiným směrem,“ poznamenává frýdlantský starosta Dan Ramzer.

S jeho slovy  souhlasí  i  další  starostové,  jejichž obce ničivá povodeň zasáhla.  „Dobrovolníkům,  vojákům 
humanitárním organizacím a především dobrovolným hasičům patří můj velký dík. Nebýt jejich práce, škody mohly  
být  ještě  větší,  nehledě  na nezastupitelnou pomoc  po  opadnutí  velké  vody,“  doplňuje  Michael  Canov,  starosta 
Chrastavy.

Práce všech, kteří přiložili ruku k dílu, si váží také v jedné z nejdelších obcí České republiky, v Raspenavě: 
„Lidé v menších obcích jsou zvyklí si pomáhat mezi sebou. Tato povodeň ale úplně změnila přirozený běh věcí. Bahno  
a voda totiž byly všude. Nebýt pomoci druhých, naši obyvatelé by dodnes měly plné domy věcí, které do nich voda  
přinesla,“  říká  Pavel Lžičař,  starosta Raspenavy a dodává: „Našla se opravdu spousta firem, které přispěchaly  
s pomocí. Jako první s těžkou technikou zasahoval liberecký SYNER s Ještědskou stavební společností, brzo se přidali  
stavebníci dalších společnost a firem.“

Starosta  Hejnic,  jednoho  z nejvýznamnějších  poutních  míst  u  nás,  Jiří  Horák říká:  „Když  jsme  řešili  
zásadní problém, jak se postaráme o vlastní obyvatele, našli se lidé, kteří podali pomocnou ruku. Za to je třeba jim  
poděkovat,“ uzavřel čtvrtý z čelních představitelů obcí v Libereckém kraji, jejichž území poznala, jak dokáže být 
vodní masa ničivá a krutá.

Všechny uvedené obce se samozřejmě setkaly také s tím, že lidé z celé České republiky k nim posílali a 
ještě i posílají nejrůznější materiální pomoc.

Pro účely odstraňování následků povodní byla zřízena také sbírková konta, jejichž čísla jsou zveřejněna 
zejména na webových stránkách obcí. Celkově se na účtech Frýdlantu (4 499 850 Kč), Hejnic (2 488 908 Kč), 
Raspenavy (4 400 542 Kč) a Chrastavy (7 742 180 Kč) už tak k dnešnímu dni objevilo celkem 19 131 480 Kč 
od drobných dárců, firem a nadací! A peníze stále přicházejí, a to dokonce i ze zahraničí. Mnozí přispívají 
také  na konto  Dobrovolného  svazku obcí  Mikroregion Frýdlantsko,  kterému předsedá starosta  povodní 
nejpostiženější obce Heřmanice Vladimír Stříbrný, se sečetlo už 905 171 Kč. 

„Na jednotlivé obce se obracejí firmy, úřady a další instituce, jejichž zaměstnanci mezi sebou vybrali nemalé  
finanční prostředky a posílají je na konkrétní pomoc lidem. Zmínit musím také samotné podnikatele a nadace, které  
nám přispívají  na konkrétní  projekty,“ uvedl na středeční tiskové konferenci za všechny přítomné starosty Dan 
Ramzer  a jmenoval Nadaci SYNER, která od  prvních dnů povodní po dohodě se starosty jednotlivých obcí 
navštěvovala rodiny a přispívala jim na místě financemi. „Vím, že Nadace SYNER byla nejen v těch obcích, 
které zde zastupujeme, ale také ve Višňové, v Arnolticích, v Dětřichově, v Chotyni a v Bílém Kostele, v Hrádku nad 
Nisou a v dalších a podle posledních informací rozdala jednotlivcům kolem 700 tisíc korun a v návštěvách rodin 
pokračuje i nadále. Dík patří humanitární organizaci Hand For Help, dobrovolníkům z nadace ADRA a organizaci 
Člověk v tísni,“ vyjmenovává frýdlantský starosta Dan Ramzer.

Na TK jsou přítomni:

o Ing. Dan Ramzer, starosta Frýdlantu
o Ing. Michael Canov, starosta Chrastavy
o Jiří Horák, starosta Hejnic
o Pavel Lžičař, starosta Raspenavy

Foto: Marek Rosčuk
Frýdlant 24/08/10
Mgr. Alena Švejdová, vedoucí odboru kanceláře úřadu a tisková mluvčí MěÚ Frýdlant,
tel. 482 464 066, 728 406 154, alena.svejdova@mu-frydlant.cz, www.mesto-frydlant.cz

Raspenavský zpravodaj 4/2010 10

Nadace Renáty a Petra Kellnerových věnovala 9 miliónů korun



blíží se závěr letošního roku a s ním čas na jeho bilancování. Letošní rok bude do historie města 
zapsán  jako  rok,  ve  kterém město  postihla  jedna  z největších  a  nejtragičtějších  povodní  v jeho  historii. 
Povodeň, která způsobila ohromné škody na soukromém i obecním majetku, navíc si vyžádala i jeden  lidský 
život.  Na místo postupného dokončování  a zlepšování  stavu infrastruktury jsme se  ocitli  v situaci  úplné 
devastace infrastruktury stávající. Zničené komunikace, poškozené mosty, stržené lávky, poškozené rozvody 
vody, plynu i elektřiny. Odhad povodní způsobených škod na  místních komunikacích představuje částku 
vyšší než 12 mil. Kč, na mostech a lávkách pak 65 mil. Kč. K tomu poškozené komunikace a opěrné zdi,  ve 
správě Správy a údržby silnic Libereckého kraje, staticky poškozené domy pro bydlení, vyžadující stavební  
úpravy a v jedenácti případech i jejich demolici. Náklady na odstranění staticky poškozených objektů činily 
přes 2 mil. Kč. Odstranění budovy mateřské školy si vyžádalo částku 2,1 mil. Kč. Náklady na odstraňování  
povodňových škod způsobených na majetku  města a obyvatel města,  činí cca 33 mil. Kč.  Výše uvedené 
výdaje jsou městu postupně hrazeny ministerstvem pro místní rozvoj, avšak demolici mateřské školy budeme 
muset  zaplatit  z  rozpočtu  města (stát  neposkytuje  na odstraňování  staveb nesloužících k bydlení  žádný 
příspěvek). Přes tři sta domácností přišlo o vybavení bytů a tyto byty musely být rekonstruovány. Pomoc 
státu povodní postiženým obyvatelům byla rozdělena do tří kategorií:          

1) sociální pomoc do výše téměř 48 tis. Kč na byt – oprávněných žadatelů bylo 313 a vyplaceno bylo 
celkem 11. 668. 360,- Kč, 

2) příspěvek na vybavení bytu – oprávněných žadatelů bylo 402 a vyplaceno bylo celkem 13 mil. Kč, 
3)  příspěvek  ve  výši  150  tis.  Kč,   o  který  mohli  žádat  ti,  kteří  přišli  o  byt  či  rodinný  domek  – 

oprávněných žadatelů je 9 a žádáme o částku celkem 1,350 mil. Kč. 
Obnova města, ale i domů a bytů postižených obyvatel města, po povodni si tedy vyžádala a ještě  

vyžádá značné finanční prostředky a nejspíš také i dlouhý čas. 
V současné době je požádáno o finanční prostředky na realizaci výstavby nové mateřské školy (náklady na 
zpracovanou projektovou dokumentaci nám byly uhrazeny). Dále byly podány žádosti o finanční příspěvky na 
rekonstrukci místních komunikací, mostů a výstavby nových lávek. Společně s ostatními městy a obcemi 
Frýdlantska je řešen veřejný bezdrátový rozhlas disponující informačním a výstražným systémem. Do konce 
roku by mělo být jasné financování výstavby splaškové kanalizace, která by se řešila společně s rekonstrukcí 
komunikací ve městě. V rámci přeshraniční spolupráce s polským partnerským městem Gryfów Slaski jsme 
získali finanční podporu na nákup terénního vozidla pro hasiče. V únoru příštího roku by měl být zahájen  
provoz městské knihovny v náhradních prostorách, a to v přízemí městského úřadu. Dá se říci,  že první 
kroky byly učiněny, teď ještě, abychom obdrželi potřebnou finanční podporu. 

Trochu pomaleji  to jde ostatním správcům povodní  poškozeného majetku,  jako Krajské správě a 
údržbě  silnic  a  Povodí  Labe.  Oba zajišťují  zpracování  projektových dokumentací  potřebných  pro obnovu 
komunikací a mostů či břehových zdí a povodí. Povodí Labe zatím odstranilo poškozené dřeviny na březích 
Smědé, zahájilo čištění koryta řeky. K dnešnímu dni jsou vyčištěny úseky mezi lávkou  V Údolí a mostem u 
Pražáků, u mlýna, u večerky p. Bogdanové a příslib byl i na vyčištění úseku pod splavem MVE pana Čapka.

Do  poloviny  prosince  by  měl  být  vyřešen  průjezd  městem  –  hlavně  dopravní  značení,  bez 
jednosměrných úseků se však neobejdeme.  Požádali  jsme také  o zřízení  autobusové zastávky pouze  pro 
výstup před prodejnou U malíře (ze strany od Frýdlantu).

Dovolte  mi,  abych  na  tomto  místě  poděkoval  všem,  kteří  v době  povodní  pomáhali  s likvidací 
povodňových  škod,  především  pak  hasičům,  těm  dobrovolným  i  profesionálním,  vojsku  a  všem 
dobrovolníkům. Dále mé poděkování patří všem firmám, které pomáhaly, především fy Syner Liberec, která 
pomáhala zcela zdarma a zdarma zapůjčila i buňky pro skladování humanitární pomoci. Dále spol. Ještědské 
stavební  společnosti  Liberec,  která z větší  části  zajistila zprůjezdnění  města a velice  účinně pomohla při 
obnově zásobování vodou a rychlému odstranění staticky poškozených budov. Obrovské poděkování patří 
všem, kteří obyvatelům města poskytli humanitární pomoc a všem těm, kteří poskytli finanční dary městu 
(na sbírkové konto přišlo téměř 8,5 mil. Kč), či přímo obyvatelům města.
S ohledem na skutečnost,  že  v tomto  roce  proběhly  komunální  volby,  chtěl  bych  poděkovat  také   všem 
členům minulého městského zastupitelstva, za jejich velice dobrou práci (jak víte, po dobu čtyř let se město 
nedostalo do ztráty) a členům nového městského zastupitelstva bych chtěl popřát mnoho úspěchů v jejich 
práci pro město, a nám všem obyvatelům města, co nejrychlejší postup při obnově města po povodni.

Vážení občané , nacházíme se v těžké době. Spousta z Vás přišla o veškerý majetek, či Vám byl tento 
značně poškozen. Všem Vám, povodní postiženým, přeji spousty sil a trpělivosti při obnově Vašich domů či  
bytů, popřípadě výstavbě nových domů.

Vážení spoluobčané, 
přeji Vám klidné prožití vánočních svátků a šťastný nový rok.

Váš Pavel Lžičař
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Hasiči Lužec

Srdečně Vás zveme na tradiční 

Chovatelský ples, 

který se koná 22. ledna 2011 od 20.00 hodin 

v sále České besedy.

Hraje: kapela Jaroslava Kubáta s hosty

Občerstvení: vepřové hody

Bohatá tombola

Vstupné 80,- Kč

Chovatelé drobného zvířectva
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